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LANDSFORMANDEN HAR ORDET

I en malerisk og festlig kulisse bestående 
af charmerende Århus, 1.000 glade og 
feststemte tablere samt et forårsvejr, 
der viste sig fra sin bedste side, over-
lod Bjarke mig landsformandskæden 
til det nyligt afholdte Landsmøde. I den 
forbind else vil jeg gerne takke Bjarke for 
at overdrage mig et velfungerende, sundt 
og sprudlende Round Table Danmark. 

Naturligvis også en kæmpe tak til Århus 
klubberne RT2, RT61 og RT98 for sam-
men med LC at have stablet et fornemt 
arrangement på benene. I har lagt uen-
deligt mange kræfter i projektet og dette 
kunne mærkes. Jeg håber også I kunne 
mærke, at det blev påskønnet!  

Som nytiltrådt Landsformand står en 
række RT-relaterede opgaver, pligter og 
fornøjelser nu for døren, og jeg får ikke 
svært ved at bruge min fritid det næste 
års tid. 

Men jeg går sæsonen 08-09 i 
møde med sinds ro på grund af 
særligt to forhold:

For det første er Round Table 
konceptet unikt. Ingen andre 
foreninger kan prale af at have 
rigets bedste unge mænd sam-
let i én forening. Hver enkelt af 
os har været på en vægtskål, og 
er blevet fundet ”tunge nok” til, 
at vi er inviteret med omkring 
det runde bord. 

Jeg tror, at vores stadig stigende 
medlems tal er resultatet af 
vores konsekvente søg en efter 
nye medlemmer af høj kvalitet. 
Vores idégrundlag er altså i orden.    

For det andet har jeg med den nytiltrådte 
hovedbestyrelse fået et DreamTeam be-
stående af meget driftssikre eksekutiv-

medlemmer, som nok skal 
sørge for, at der er styr 
på driften af hjemmeside, 
økonomi og vores Ex-
calibur. Hertil kommer, at 
Round Table Danmark er 
blevet begunstiget af en 
række distriktsformænd, der 
brænder for at tjene deres 
distrikter. Som rosinen i 
pølseenden kommer Fy og 
Bi i form af IRO og VLF, 
der på fornemmeste vis kan 
bidrage med entusiasme, 
ideer og erfaring. Med et 
sådan hold i ryggen kan det 
vist ikke gå helt galt… 

Som Landsformand ser jeg 
det som min fornemmeste 
pligt, at påvirke Round Ta-
ble i forsat gunstig retning. 
Derfor vil Hovedbe styrelsen 
og jeg det næste år arbejde 
med følgende indsatsom-
råder:

• ”Tabler of the Year”-
 konceptet, som du 
 kan læse mere om 
 andet steds i dette 
 nummer af Excalibur.
• Intensiveret samarbejde 

 med LC, Ex-Table Danmark og 
 mumieklubberne. Vi er hinandens 
 forudsætning fødekilde og på en lang 
 række områder kan vi understøtte 
 hinanden – bl.a. i forhold til at foreslå 
 egnede medlemmer og lave fælles-
 arrangementer.
• Videreudvikling af vores hjemme-
 side.
• Videreudvikling af vores medlems-
 breve, så der gives større layout-
 mæssig frihed  til vores kreative 
 klubsekretærer.
• Forøget satsning på vores shop, 
 således produkterne er attraktive og 
 bliver efterspurgt. Henrik Shopkeeper 
 og resten af holdet fra RT75 
 Skanderborg er allerede kommet 
 rigtigt fl ot fra start – tak for det!

Jeg håber for dig, at sæsonen 2008-2009 
bliver endnu et gloværdigt tablerår, som 
byder på utallige sjove, spændende og 
udfordrende oplevelser samt masser af 
givende venskaber. Husk, at du er en del 
af et unikt fællesskab, som mange vil 
give deres højre arm for at være en del 
af! Vi ses derude i Tabler-land!

Yours in Tabling

Dennis Jensen
Landsformand

Round Table Danmark
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...eller se mere på hjemmesiden 

Der er en bagside ved 
at gøre alting selv!

• Ingeniørrådgivning
•  Bygherrerådgivning
• Byggeledelse 
• Byggerådgivning 

• Autoriseret arbejds- 
 miljørådgivning 

• Tilstandsrapporter  
• Energimærker 
• Tæthedsprøvning
• Termografering

- er blandt de opgaver, 
vi kan hjælpe dig 
med...

- og sammen finder vi 
den bedste løsning!

. . . l idt  bedre ingeniørrådgivning

www.obh-gruppen.dk

Kære Tabler
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Jeg er meget stolt og beæret over den op-
bakning, jeg modtog på vores landsmøde 
i Kerteminde. Tak til de Ex-Tablere, der 
fandt vej til Kerteminde i dagene den 3.-
6. april. 

En ny formand skal have en målsætning 
– en strategi for det kommende år og i 
de kommende år efter hans afgang. Min 
målsætning er ambitiøs og kan ikke gen-
nemføres på et år. Det er derfor op til den 
kommende landsformand i Ex-Table, 
Stig Petersen, at videreføre de vision-
er, som skal sikre Ex-Table Danmarks 
fremtid.

Først og fremmest skal vi fortsætte 
den igangsatte dialog og samarbejdet 
med Round Table. 
I 2008/2009 modtager RT’ere, der fylder 
40 år personlige fødselsdagsbreve med 
en opfordring til at melde sig ind i én 
af Ex-Table klubberne eller starte en ny 
klub i sit område.

Jeg deltog i RT’s landsmøde i april, 
hvilket var et godt besøgt landsmøde 
med mange RT’ere og LC’ere. Den nye 
landsformand for RT og jeg har indledt 
en ambitiøs dialog, som på længere sigt 
skal binde de to klubber sammen, så det 
bliver naturligt for RT’erne at fortsætte 
i Ex-Table. 

På internationalt plan blev der i Merano 
lanceret et samarbejde mellem Round 
Table International - 41 international 
– Ladies Circle og Agora. På mødet 

Landsformanden melder klar

deltog verdenspræsidenterne fra alle 4 
organisationer samt viceverdenspræsi-
denten fra RTI og 41 international. Og 
hvis RT’erne tillader det, vil jeg eller 
distriktsformændene søge adgang til 
RT’ernes distriktsmøder. 

Forretningsgangene skal 
strammes op
Det er nødvendigt at stramme op på for-
retningsgangene i Ex-Table regi, så arbe-
jdsopgaverne hurtigere kan udføres. No-
gle opgaver tager tid, fordi for mange skal 
involveres, før de planlagte opgaver kan 
udføres. Steen Gade (SWØG) er i fuld 
gang med en ajourføring af arbejds- og 
ansvars områderne for hovedbestyrelses-
medlemmerne og executivkomiteen.

Økonomi/kontingent
Økonomien er også altid et problema-
tisk punkt på dagsordenen. Vi skal have 
økonomiske budgetter, der er opnåelige, 
så de ansvarlige i hovedbestyrelsen 
ikke skal gå tiggergang til medlemmer 
og forretningsforbind elser for at un-
dgå underskud i regnskabet. Det skal 
ligeledes være mere synligt for det en-
kelte medlem, hvad hans kontingent på 
kr. 400,- årligt går til.

Formandens virke
Jeg ønsker også at give medlemmerne et 
større indblik i det landsformanden fore-
tager sig på foreningens vegne. Jeg øn-
sker mere information til medlemmerne 
af Ex-Table. Der vil derfor blive udsendt 
formandsbrev i ny og næ med nyt om-

kring mit arbejde samt små referater fra 
afholdte arrangementer i ind- og udland. 

Formandsmøderne
Formandsmøderne har i en periode 
været præget af stor faglighed. Det skal 
reduceres til fordel for mere adspredelse, 
dialog samt hygge. Der skal med andre 
ord ”kæles lidt” for formændene. Er-
faringen har vist, at de tætte bånd ofte 
knyttes under selskabelighed mellem 
Ex-Tablere.

Med ønsket om et godt 
og fornøjeligt Ex-Tabler år.

Lars Storkehave
Landsformand

Kære Ex-Tablere 

af Lars Storkehave, landsformand
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Vi var pænt repræsenteret fra Danmark til det 
Internationale møde i 41 International. Mød-
et blev afholdt i Merano, i Italien, i dagene 
fra den 24. til den 27. april. 

Fra Danmark deltog foruden undertegnede 
som IRO, vores nytiltrådte landsformand 
Lars Storkehave, Michael Dalbo med sin dej-
lige Karin, Carsten Flink, Holmen-brødrene 
med koner, Steen Lehrmann og hans søde 
kone på bare 49 somre, Lisbet og Bjarne fra 
Kerteminde. En dansk delegation af herlige 
tablere som det altid er en fornøjelse at være 
sammen med. 

Med undtagelse af en enkelt regnbyge på en 
lille times tid var vi tilsmilet af solskinsvejr, 
i det smukke bjergrige område, som kurbyen 
Merano er omgivet af. 

Torsdag aften bød på en mindre heldig 
italiensk menu, som dog blev behørigt sendt 
ned i den dertil indrettede mave ved hjælp af 
en ok vin og derved blev vi mættet uden at 
få den helt store kulinariske madoplevelse. 
Lokaliteterne var med rigtig italiensk stem-
ning og alle havde 
en herlig aften og der 
blev festet som var 
vi alle tilbage i vores 
bedste tableralder. Jeg 
kommer til at tænke 
på den arme – unavn-
givne tabler - der hele 
tre gange var så heldig 
at få en mere eller 
mindre fyldt fl aske 
vin hældt ud over. Jeg 
var den ene som forårsagede dette den tredje 
gang og jeg vil tillægge de skæve gulve og de 
ustabile borde skylden, men morsomt var det 
nu alligevel og han tog det med oprejst pande 
– sådan som en rigtig tabler gør!

Fredag formiddag og hen først på efter-
middagen bød på afslapning og hyggeligt 

”Turen gik til Merano”

samvær og hvor der 
var god tid til at dis-
kutere det kommende 
internationale møde 
lørdag formiddag. Der 
var arrangeret et god 
tur som rigtig mange 
benyttede sig af – dem 
der kunne, men vi var 
nogle stykker, der blev 
tilbage. Lars og jeg tog 
dog bilen op i bjerg-
ene og har man lyst til at slå sig ned i dette 
kurområde er der ingen tvivl om, at man kan 
fi nde fred og huse til menneskepriser. Fredag 
aften bød på en lidt bedre madoplevelse og 
med musikalske indslag blev det igen en fest-
lig aften, som betød at fl ere havde svært ved 
at fi nde tilbage til deres behørige hoteller. 
Det skal tilføjes, at alle hotellerne lå inden 
for en radius af 500-800 meter fra bymidten 
– så man kan kun gisne om årsagen. 

For god ordens skyld må jeg også erkende, 
at Lars Storkehave og jeg selv var to af de 
omstrejfende ”turister”. Vi var dog så heldige 
at blive samlet op af nogle af vores italienske 
venner, som fi k sig et godt grin, da de satte 
os af 200 meter fra, hvor vi var blevet samlet 
op. 

Lørdag formiddag stod i det Internationale 
mødes tegn og en stor ros til Dieter Straka 
for god og bestemt styring af mødet, som bød 
på mange spændende diskussioner. Alle som 
har været med i hovedbestyrelsesarbejde, 
det være sig i RT eller i Ex-Table, ved hvor 
stærke bånd og venskaber, der bliver knyttet 
og se Bob Parton sige farvel til Dieter, var på 

en ganske særlig måde, 
ret gribende. 

På mødet havde vi be-
søg af verdenspræsi-
denten fra LC og RTI 
præsidenten. Der skal 
ikke herske tvivl om, 
at der bliver arbejdet 
meget på et meget 
tættere samarbejde 
mellem RTI og 41 In-

ternational. Det blev også besluttet, at de to 
organisationer skulle være en fast bestanddel 
på deres respektive helårsmøder. Alt dette 
går i god tråd med det tættere samarbejde vi i 
Danmark også ønsker mellem RT og Ex-Ta-
ble. Nu er grobunden således også lagt på in-
ternationalt plan og det ser jeg som et rigtigt 
godt initiativ, som vil være med til at styrke 

overgangen fra tabler 
- til naturligt - at blive 
Ex-Tabler. Det er en 
proces som tager tid, 
men det tegner godt 
for fremtiden. Mødet 
tog små 5 timer med 
to pauser. Den ene 
pause bød på frokost 
i en overfor liggende 
gårdhave. Øllet var 
koldt og vi var en lille 

dansk kreds, der også nåede at indtage isdes-
sert, kaffe og en øl mere på en tilstødende 
café. 

Lørdag kl. 18.00 var der Banner Exchange, 
som faktisk var veltilrettelagt og fortrinligt 
styret af Bob Parton. Aftenen bød på herlig 
festmiddag, vin ad libitum, lokal underhold-
ning og så var der indsættelse af de nye med-
lemmer af den internationale bestyrelse. Den 
lokale Randolph Riedlinger tiltrådte som ny 
verdens President. Som ny Vice-President 
tiltrådte den evig glade englænder John Bell-

wood. Der er for et par år siden dannet en 
lille ny klub for IRO’er og som ”traditionen 
tro” blev de nytiltrådte IRO’er ”slået” til livs-
varige medlemmer af denne klub – et festligt 
indslag, hvor jeg også selv blev medlem – se 
foto. Det blev ud på de sene nattetimer, før 
vi sluttede denne festlige aften og det bør 
bemærkes, at Lars og jeg fandt den direkte 
vej til vores hotel.

Søndag stod på brunch, hvor ”alle” fi k lej-
lighed til at sige farvel og tak for denne gang. 
Jeg selv fortsatte min rejse til Prag og sluttede 
af et par dage senere i Slovenien og i skriv-
ende stund er jeg på vej gennem Tyskland til 
Østrig for at holde et par arbejdsmøder og 
fredag havner jeg forhåbentligt i Dresden til 
det tyske AGM. Det er herligt at være en del 
af ”det hele”.

De bedste tabler-hilsner til jer alle.

Af Klaus Bryld / IRO

Den afgående bliver bombarderet med spørgsmål fra 
den nye landsformand 

Klaus Bryld bliver som ny IRO “slået” til nyt medlem 

Hold k... hvor er jeg glad fordi jeg blev ny 
landsformand  

RTI´s President bliver præsenteret af Bob Parton 
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EX-Table er en videreførelse af dit RT-liv. 
Erfa table var måske et bedre navn, da vi alle 
er erfarne tablere, der bare er blevet voksne 
(måske).

Som ny distriktsformand vil jeg gerne ud og 
besøge alle de eksisterende klubber der er i 
distrikt 2.

Jeg vil ud for at synliggøre Ex-Table Dan-
mark så vi sammen kan få skabt de optimale 
rammer for klublivet uanset om klubben er 
mest til hjemmemøder med god mad, rødvin 
og en god historie fra ”gamle dage” eller er 
mere til det udfarende liv med udlandsrejser, 
som jo naturligvis kan videreføres som i de 
bedste RT dage! 

Ingen snærende aldersbånd

Vi har i HB snakket en del 
om fælles arrangementer, som 
kunne ligne euromøderne som vi 
forhåbentlig kender fra RT tiden. 
Hvis der er nogen i distriktet, som 
kunne tænke sig at være med på at 
starte det op vil jeg gerne høre fra 
jer. Mailadressen er: 
visti@vkdata.dk 

Jeg håber at vi kan fortsætte den positive op-
start, hvor vi nu er i gang med to nye klubber 
i distriktet, Brande og Herning som er i fuld 
gang med at få startet nye klubber, naturligvis 
i EX-Table Danmark regi. 

Det er meget positivt, at jeg kan starte nye 

klubber op hurtigt i min DF peri-
ode, da det er en af mine målsæt-
ninger at få videreført den gode 
tablertid til et aktivt EX-tabler 
liv. For vi dør jo ikke af at blive 
40! Tværtimod! Det jo bare tids-
punktet, hvor vi selv kan vælge, 
hvordan tingene skal videreføres. 
Som mottoet er: Dobbelt så sjovt 
- på den halve tid! 

Visti Kristensen
DF Distrikt 2

Som ny distriktsformand vil jeg 
gerne arbejde for, at vi fremover 
i fællesskab formår at knytte fl ere 
kontakter i vores organisation. 
Gennem vort fællesskab i Ex-Ta-
ble regi, at give distriktets med-
lemmer mulighed for at udvikle de 
netværk, som vi alle har så meget 
glæde af. 

Men jeg for brug for hjælp. Jeres hjælp til 
at fi nde spændende anledninger til, at vi kan 
mødes.  Derfor efterlyses idéer til aktiviteter 
og arrangementer hvor vi, i mindre eller 
større sammenhænge, kan mødes i distriktet.

En af mulighederne er, at klubberne kunne in-
vitere naboklubben eller andre i distriktet til at 

Lad os ”netværke” lidt mere på Fyn

deltage i arrangementerne. Ofte er 
der brug for at kunne mønstre lidt 
fl ere deltagere til f.eks. virksom-
hedsbesøg eller foredrag. Hvis vi 
kunne give arrangementerne lidt 
mere volumen, vil det muliggøre 
mere ambitiøse tiltag. 

Vi skal være bedre til at informere 
hinanden i distriktet om de mu-

ligheder, som rent fak-tisk ligger lige for. Det 
er min oplevelse, at mange gode initiativer 
kuldsejler, fordi vi ikke har været i stand til 
at få kommunikeret budskaberne bedre ud til 
alle distriktets medlemmer.

På det kommende formandsmøde, vil jeg 
samle distriktets formænd, for at drøfte 

mulighederne og skabe nye fora i Ex-Table 
regi.

Til slut vil jeg gerne takke for valget som ny 
distriktsformand på Fyn. Det bliver svært at 
efterfølge Per Krone Hansen fra Svendborg, 
som gennem årene har bestyret posten på 
fremragende vis. Jeg vil gerne benytte lej-
ligheden til, på distriktets vegne, at takke for 
Pers indsats.

Med venlig hilsen - og god sommer

Stig Nexø
DF Distrikt 4 Fyn
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Juni 2008:
6.-8. Frankrig, National AGM, Dijon
6.-8. Norge, National AGM, Asker
6.-8. Sverige, National AGM, Malmö
20.-22. Østrig, National AGM, Leoben
25.-29. Sverige, RTI EMA Tablers Meeting, Visby in Gotland

Juli 2008:
12. Cypern, National AGM

August 2008:
4.-10. USA, WOCO, Las Vegas
20.-24. Sri Lanka, RTI World Meeting 2008, Colombo/Bentota
29.-31. Zambia, National AGM, Siavonga

September 2008:
5.-7. Sydafrika, National AGM, Durban
12.-14. Indiske Ocean, 41 International HYM, Mauritius
26.-28. Indien, National AGM, Madras/Chennai

Oktober 2008:
2.-5. Storbritanien, Past Presidents Meeting, Pitlochry - Perthshire - Scotland
3.-4. Danmark, National Chairmen’s meeting
3.-5.  Rumænien, National AGM, Craiova
3.-5.  Schweiz, AGORA AGM, Aubonne
8.  Polen, National AGM, Gdansk
10.-12.  Belgien, National AGM, Tienen
24.-26.  Schweiz, National AGM, Biel/Bienne

Februar 2009:
23.  Danmark, National Area 1 meeting
24.  Danmark, National Area 2 meeting
25.  Danmark, National Area 4 meeting
26.  Danmark, National Area 3 meeting

www.ex-table.dk

Har du besøgt vores hjemmeside for nylig?

På vores hjemmeside kan du fi nde rigtig mange oplysninger omkring vores forening, og så opdateres den løbende.

Under punktet ”Om Ex-Table” fi nder du de fl este af de oplysninger vi har på informationssiderne i Blå Bog. Men da pladsen på 
internettet er næsten ubegrænset, har vi tilføjet en masse supplerende oplysninger. Endvidere er det også her du fi nder nyhedsbreve 
som HB-Nyt, det internationale blad ”Hinge” samt det engelske blad ”41 Club Magazine”.

Under punktet ”Kontakt” kan du bl.a. fi nde oplysninger om kontaktpersoner i samtlige klubber samt hovedbestyrelse.

Under punktet ”Mødeaktiviteter” fi ndes de nyeste oplysninger omkring hvad der sker både nationalt såvel som internationalt.

Under punktet ”Links” fi nder du en lang række hjemmesidelinks til en hel række relevante hjemmesider ude på internettet.

Under punktet ”Effektsalg” kan du bestille varer fra shoppen.

Hvis du har ideer til ændringer, noget du mangler eller synes er svært at fi nde, så skriv endelig til mig - du kan blot klikke på linket 
”E-mail til Webmaster” nederst i højre hjørne, så er vi godt på vej til en endnu bedre hjemmeside.

Marts 2009:
13.-15.  Israel, National AGM, Telaviv
20.-22.  Finland, National AGM, Turko-Åbo

April 2009:
16.-18.  Storbritanien, National AGM, Southport
23.-25.  Storbritanien, 41 International AGM, Forest of Dean / Gloucester

Maj 2009:
14.-17.  Danmark, National AGM, Sorø
15.-17.  Tyskland, National AGM, Stade
22.-24.  Sverige, National AGM, Varberg
30.-(1.)  Norge, National AGM, Kristiansand
31.  New Zealand, National AGM, Blenheim

Juni 2009:
19.-21.  Østrig, National AGM, Steyr
19.-21.  Frankrig, National AGM, Lille

August 2009:
15.  Holland, RTI World Meeting 2009, Alkmaar

September 2009:
4.-6.  Sydafrika, National AGM
19.  Rumænien, National AGM, Suceava
19.  Indien, 41 International AGM, Bangalore

Oktober 2009:
10.  Belgien, National AGM, Liege
23.-25.  Schweiz, National AGM, Lucerne
23.-25.  Schweiz, 41 International HYM, Lucerne

September 2010:
18.  Rumænien, National AGM, Campulung
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En del af helheden

alliance clean & care tilbyder en samlet løsning på alle 
servicebehov – lige fra traditionel rengøring og 

vinduespolering over vagt og sikkerhed til
handyman og snerydning.

 
Bestil et uforbindende tilbud på telefon 70 20 70 11 eller 

læs mere på www.alliance-cc.dk

Det begyndte i det små med, at jeg på privat 
basis indsamlede tøj til både drenge og piger, 
derefter legetøj og ting der kunne bruges i 
undervisningsøjemed. Så var jeg så heldig, at 
venner fra Ex-Table samt private venner og 
familie gerne ville støtte mig. Så de kom med 
lignende ting og sager.

Jeg fi k af Landsledelsen lov til at anmode 
Tab lere om et pengebeløb så vi kunne støtte 
et julearrangement samt give en symbolsk 
gave til de ca. 55 børn. Året efter indsamlede 
jeg igen penge via Ex-Table, venner og fami-
lie, og denne gang var interessen større og 
det indsamlede beløb var også større end året 
før. Jeg vil gerne rette en stor og varm tak 
for jeres støtte til dette projekt, hvor pengene 
ubeskåret går direkte til børnehjemmet. På 
denne måde gør vi gavn og vi gør en meget 
stor forskel.

Men tilbage til begyndelsen. Første gang jeg 
var i Rumænien var i 2002, hvor min kone 
Karin og jeg rejste til Brasov for at deltage 
i 41 Internationals møde. Verdenspræsident-
en var inder: Sam Sampath, og jeg interna-
tional vicepræsident. Vi mødte mange søde 
og interessante mennesker, nogle kendte vi i 
forvejen og andre mødte vi for første gang. 
Men jeg vil især nævne Mihail og Camelia 
Ponova. Camelia arbejder som psykolog på 
det omtalte børnehjem og på denne måde 
blev kontakten skabt.

I mit erhverv har jeg arbejdet med mennesker 
på forskellig vis. For eksempel på plejehjem, 
idrætsforeninger, sejlklubber og så i mine 
egne klinikker. Med denne baggrund blev jeg 
inviteret af Camelia og Mihail til børnehjem-
met. Børnehjemmet har både handicappede 
piger og drenge i alderen fra 2 til 20 år. De er 
alle på en eller anden vis handicappet, enten 
fysisk eller psykisk, eller begge dele. Pleje-
personalet gør alt hvad der står i deres magt 
for at hjælpe børnene og give dem kærlighed. 
Men det stod også helt klart, at der var for 
mange børn i forhold til pladsen, og der var 
så godt som ingen midler at gøre godt med, ja 
der var knapt penge til mad. 

Under Ceausescu var forholdene endnu 
værre. Men mad og tøj er et stort problem, 
ligesom køkkenforhold samt behandlings-
rum for fysioterapi m. m. er i en elendig for-
fatning, og kan på ingen måde sammenlignes 
med den standard vi andre tager for givet.

Støtte til børnehjem i Rumænien

På hjemturen efter vores første møde var alt 
dette i mine tanker. Og ideen om at prøve 
at hjælpe opstod. Det gik op for mig, at jeg 
burde gøre noget netop fordi jeg kunne gøre 
noget. Ganske vist kun i det små og helt pri-
vat, men det jeg gjorde ville trods alt gøre en 
forskel for de børn jeg lige havde mødt.

Siden har jeg været i Rumænien hvert år, no-
gle gange fl ere gange om året. Mit projekt er 
stadig privat, men vokser med jeres hjælp. 
Det er dejligt at konstatere, at Tabler-ånden 
om at hjælpe andre lever, og viljen og evnen 
til at støtte bedres også år for år.

Tablere fra England har doneret et helt nyt 
køkken med ovne og inventar. Bygningen har 
nu glas i alle vinduer og der er blevet malet 
og der er kommet fl ere senge og møbler, og 
nu er der også penge til at varme bygningen 
op. Samtidig er der færre fastboende børn. 
Det betyder, at de kan få en mere intensiv og 
bedre hjælp, og at de på denne baggrund får 
det bedre. I stedet har man så børn, der kom-

mer udefra og får behandling, og der kom-
mer ca. 50 børn om ugen til fysioterapi med 
mere.

Der er nu 2 klubber i Danmark som har bedt 
om mit besøg og et foredrag om projektet, og 
de vil gerne prøve at hjælpe på den ene eller 
den anden måde. Det er jo herligt.

Det begyndte småt, men har udviklet sig mere 
og mere hen ad vejen. Hvis du mener du kan 
hjælpe på den ene eller den anden måde så 
kontakt mig venligst. Mit næste store pro-
blem bliver at få transport arrangeret da det 
jeg indsamler ikke mere kan transporteres af 
mig og andre Tablere der rejser ud, idet det 
vejer og fylder for meget.

Jeg vil slutte min beretning og håber, at I vil 
huske på børnene i Rumænien, når jeg ven-
ligst anmoder jer om hjælp.

Michael Dalbo Pedersen
dalbo@mailme.dk
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